
   

     

1 (10) 

 

     
 

 

PROTOKOLL 

 

2023-12-07 

  

STYRELSEN FÖR KÄVLINGEÅNS 

VATTENRÅD 

 

Tid: Torsdag den 7 december 2023, klockan 9 - 12. 

 

Plats: Kristallen i Lund, lokal Diamanten, plan 1 

 

Bilagor: 1. Vattenvårdsprogram 

2. Dämmande plank – en flödesdämpande åtgärd? 

3. Offert fiskeräknare TiVA FC 

4. Rapport VA SYD ”Rening från organiska mikroföroreningar” 

5. Budgetuppföljning KVVP 

    

Närvarande 

 
Ledamöter: 

Kommunrepresentanter Thomas Quist  Sjöbo kommun (ordf.) 

 Eleni Rezaii Liakou Lunds kommun 

 Miroslav Han  Eslövs kommun 

 Anders Lindvall  Kävlinge kommun 

 Kenneth Strömbeck, (digitalt) Tomelilla kommun

    

Areella näringar/markägare  Håkan Lindqvist 

 Carl von Friesendorff 

 

Företag/industrier Hadil Karim, (avvek kl 10, tillbaka kl 11) 

 Peter Ottosson, (digitalt, avvek kl 10)  

    

Ersättare: 

       Kommunrepresentanter Maria Roldin  Lunds kommun 

  Håkan Bjelkengren Eslövs kommun 

  Jimmy Runesson  Kävlinge kommun 

  Lennart Nilsson  Lomma kommun 

  Peter Boström  Tomelilla kommun 

 

Dikningsföretag Håkan Olsson 

 

VA SYD Per Bengtsson 

 

Ideella naturvården Olle Lindeberg, (digitalt, avvek kl 10) 

 

 Adjungerade:   

  Hjalmar Åhrén  Lunds kommun 

  Annika Söderman  Eslövs kommun 

  Pardis Pirzadeh   Länsstyrelsen 
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  Karl Asp  Lunds kommun 

  Therese Parodi  Lunds kommun 

  Isak Nyborg Lunds kommun

   

   

 Konsult Tette Alström Ekologigruppen 

  Timothy Williams Ekologigruppen 

 
 

 

Thomas Quist hälsar alla hjärtligt välkomna och förklarar styrelsemötet öppnat 

__________________________________________________________________________ 

  

Isak Nyborg presenterade sig som vikarierande vattenrådssamordnare för Höjeå Vattenråd 

under Elin Svenssons mammaledighet. Isak kommer närmst från Länsstyrelsen Skåne där han 

arbetat med invasiva arter. 

 

Upprop förrättades 

  Therese Parodi förrättade upprop efter namnen på kallelsens sändlista 

 

 

§ 1. Val av justerare  

   

  Styrelsen beslutar: 

- Att välja Miroslav Han jämte ordföranden att justera dagens protokoll. 

 

§ 2. Dagordning 

 

Föregående protokoll: Styrelsemöte 2023-09-28 

Therese föredrog de viktigaste besluten från föregående protokoll. 

 

  Styrelsen beslutar: 

- att godkänna dagordningen,   

- att lägga föregående protokoll till handlingarna, samt 

- att lägga övrig information till handlingarna. 

 

§ 3. Vattenvårdsprogram Kävlingeån   Bilaga 1  

 

Tette Alström, Ekologigruppen, ger en lägesrapport för pågående projekt. 

Tette hoppade in för Filip Hvitlock som var hemma med sjukt barn. Tette 

presenterade även Timothy Williams från Ekologigruppen, som successivt 

kommer fasas in i arbetet med Kävlingeåns Vattenråd, vid sidan av Filip Hvitlock. 

 

Efterarbete 

807 Vandringshinder Rolsberga kvarn – efterarbete pågår 

777 Sandby – efterarbete pågår 

Vanstads plankdämmen – efterarbete, justeringar mot erosion ska göras 

 

Pågående entreprenad 

829 Brösarp 3:7 m.fl, Sjöbo – Pågående entreprenad. Slutbesiktning 12/12 
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849 Brösarp 4:15 m.fl, Sjöbo - Pågående entreprenad. Delbesiktning 12/12, 

slutbesiktning efter bentonitmatta satts. 

400 Flödesdämpande åtgärder Veberöd – Entreprenad klar 24 okt, slutbesiktning 

uppskjuten 

861 Lilla Torpsbäcken, Fokus Vombsjön. Bentonitmatta läggs i efterhand pga för 

mycket vatten, slutbesiktning uppskjuten. 

 

Detaljprojektering 

Tolånga övre dämme – förhandling med markägare kring nya förutsättningar. 

Anläggning 2024. 

856 Blentarp 14:2, Sjöbo - Vattenverksamhet godkänd. Anläggnings 2024 

Grimstoftabäcken – möte med Sjöbo kommun - förprojektering. 

569 Hejdeholm (Rolsberga 7:7, Höör) –Förhandling med markägare om 

markersättning – ska ta ställning till avtal. Entreprenad 2024. 

794 Vassen – Pausas tillsvidare. Övedskloster vill undersöka 

bevattningsmöjligheter i Vassen innan man gör något annat. 

 

Förprojektering och nytt  

Rinnebäck 1:55, Kävlinge – Gäddvåtmark, möte med kommunen 

Dösjö (Elsagården 1:1, Sjöbo) – Kan eventuellt bli ett stor-projekt på ca 20 ha. 

Söka för förstudie. 

Stångby 1:2, Lunds – 1,5 ha våtmark 

Benstorp 2:4, Eslöv – 0,5 ha våtmark 

 

• LOVA och LONA-ansökan 1 dec 2023 

Therese Parodi föredrog om vilka ansökningar som skickats in. 

 

Till första december skickades LOVA och LONA ansökningar in för 3 olika 

projekt. Besked om bidrag väntas i april 2024. 

 

Vattenvård 2024-2027: Total budget på drygt 8Mkr där det inkluderas 

projektering och genomförandet av 9 nya vattenvårdsprojekt, restaurering av 7 

befintliga våtmarker/dammar, samt två dialogprojekt. LOVA och LONA söktes. 

 

eDNA screening av invasiva arter i 10 st våtmarker: Karp och Silverruda är två 

invasiva arter som rör upp bottensediment i våtmarker och på så vis frilägger 

sedimenterad fosfor. Projektet syftar till att identifiera om dessa arter finns, samt 

föreslå lämpliga åtgärder. Total budget drygt 200 000 kr. LOVA och LONA 

söktes. 

 

Jätteloka längs Kävlingeån: Stötta samt hjälpa markägare med att bekämpa 

jätteloka längs med Kävlingeån, en första bekämpningsinsats igår. Total budget 

400 000 kr. LONA söktes.  

 

 

• Överlämningsavtal för vattenvårdsåtgärder 

Tette Alström föredrog. 

 

Tre typer av avtal har funnits för vattenvårdsanläggningar inom KVVP och Höje 

ÅGP. Markägaren till Slogstorpsdammen vill ta över sin anläggning – detta blir 
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den första officiella överlämningen. Ekologigruppen kan efterfråga pris för 

framtagande av överlämningsavtal av miljöjurist. 

 

På fastighet Slogstorp 17:8 finns en damm med ett befintligt markupplåtelseavtal 

på 30 år som löper ut 1 jan 2027 om det sägs upp senast 2 år i förväg. 

 

- Den nya markägaren vill överta dammen tidigare än 2027. 

- Finns ett rensningsbehov (några hundra kubik av mestadels sand som kan läggas 

på anslutande mark) som kan göras inom Reparation och Underhåll. 

- Markägaren önskar ett överlämningsdokument som klargör roller mellan kommun 

och markägaren. 

 

• Reparation och underhåll 

 

Pågående och klart 2023 

Övedskloster 2:23 (Ekebäck) 

Rolsberga 7:7 – Hejdeholm, Höör 

Högseröds kvarn – Högseröd 13:1 

Björka översilning – löpande 

Vallarum 13:4, Sjöbo 

Västerstad 23:6, 23:7 

 

Kommande 

Vollsjö säteri – (externa medel) 

Källstorpsgården 1:21 (Skarhult) – vill fördjupa för bevattning 

Skarhult 13:10 

Skarhult 13:36 

Lilla Skeglinge 1:1, Eslöv 

Örtofta 21:21 – Egentligen efterarbete 

Hjularöd 1:2 

Slogstorp 17:8 – Slogstorpsdammen 

Igelösa 7:1, Lund 

 

Hur gör vi med alla dessa? För tillfället sker upphandling för enskilda åtgärder, 

vilket Ekologigruppen anser har varit ineffektivt och krångligt. Ekologigruppen 

föreslår att vi tecknar ett ramavtal med entreprenörer för reparation och 

underhåll. 

 

Kommentar: med tanke på klimatförändringarna kan det vara bra att fundera på 

åtgärder i Grimstoftabäcken för att balansera vattenflödena vid perioder av torka.. 

 

Norr om Hjularöd finns en skylt om att anlägga våtmark som stått där i ca. 20 år. 

Skylten får hämtas och tas bort. 

 

 

• Dämmande plank Vanstadbäcken   Bilaga 2 

Tette Alström sammanfattade projektet 

 

Slutsatserna är att dämmande plank kräver samma administrativa insats som en 

våtmark. Markägarna har varit positiva likväl som vattenråd och entreprenörer. 
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Entreprenörers erfarenheter och förslag styrde val av konstruktion. Plankdämmen 

är billigare än åtgärder i tätorten. Det kan vara svårt att hitta lägen för fördröjning 

där det behövs, då kan plank vara ett alternativ. 

 

Vi tittade på ett klipp från SVT där Karl Asp och Tette Alström berättade om 

projektet. Klippet visades på rikssändning. 

 

• Inköp av fiskeräknare    Bilaga 3 

Therese Parodi föredrog.  

 

Förslag är att vattenrådet köper in fiskräknare TiVA FC enligt bifogad offert och 

sedan bekostar Sydvatten under första året drift och installation, sedan är 

räknaren till vattenrådets förfogan. Det finns även en mindre kamera som är 

betydligt billigare (95 000 kr), dock med vissa begränsningar. För denna behövs 

klart vatten, och om fiskarna simmar ovanför eller för långt bort så syns de inte, 

man får inte heller fiskarnas storlek. Kan vara bra om man bara vill påvisa att 

fiskvägen fungerar. 

 

• Framtidens vattenvårdsarbete 2.0 

Tette Alström, Ekologigruppen höll en digital presentation om projektet. 

 

Tette och Christian Alsterberg har fått i uppdrag av styrelsen att ta fram en plan 

för framtidens vattenvårdsarbete. I förslaget framställs att uppföljning, samt 

samverkan, dialog och kunskapsutbyte behöver få större tyngd i vattenrådet. För 

närvarande läggs mest vikt på själva åtgärdsarbetet. Vattenvårdsplanen 2.0 tas 

fram genom dialogmöten med kommuner, förvaltningen/bolag, 

lantbruk/landsbygdsaktörer, universitet/forskning samt regionala och nationella 

myndigheter. Arbetssättet behöver anpassas till större konkurrens om plats i 

landskapet i framtiden, samt ökad grad av målkonflikter. 

 

Arbetsgången för Vattenvårdsplan 2.0 är först denna information till 

beredningsgruppen, sedan information till styrelsen i dec 2023, sedan inleds 

arbetet med att ta fram ett konkret förslag till genomförandeprocess (tidsplan, 

resurser, organisation). 

 

Ordet lämnades fritt för styrelsens diskussion och synpunkter: 

 

- Grundvattenproblematiken behöver beaktas och tas in i framtidens 

vattenvårdsarbete, samarbete med SGU? 

- Man behöver ha koll på sprickbildningar, var grundvattnet effektivt kan fyllas 

på. 

- Vi behöver ha en dubbelriktad dialog med myndigheterna, lagstiftning behöver 

ses över. 

- Vi behöver agera snabbt, detta arbete behöver inkluderas i kommunernas 

översiktsplaner. 

- Vattenresurslagen - för att juridiskt underlätta bör vattenfrågor behandlas 

avrinningsområdesvis, vilket är en det av det nya vatten-åtgärdsprogrammet. 

- Kan vi agera som pilotprojekt i samråd med Länsstyrelsen, det behövs ett nytag i 

hela vattenvårdsarbetet, förslag till vattenresurslag. 

- Lagstiftningen gällande dikningsföretag är föråldrad. 
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- Politikernas roll i framtidens vattenvårdsarbete är inte bara som finansiärer utan 

de ska också vara med och tycka till 

- Frågan uppkom om hur Vattenmyndigheten ställer sig till detta, svaret är att man 

inte har kommit så långt i vattenvårdsplanen om hur man ska organisera sig. 

- Vi får se till att diskutera innehållet i framtidens vattenvårdsarbete fram och 

tillbaka. Förslaget beskriver en process. 

- Beslutspunkt om arbetet ska fortsättas eller ej saknas, det läggs till.  

 

• Fokus Vombsjön 

Therese Parodi föredrog.  

 

- Temadag Fokus Vombsjön – Vombsjön blommar. Ca 65 deltagare, enbart 

eftermiddagspass.  

- Entreprenaden Gäddvåtmark/fiskväg vid Torpsbäcken går bra. Det har blivit en 

del tilläggsbeställningar på bentonitmatta för fiskvägen, men detta hade man 

delvis tagit höjd för.   

- Inväntar offert från entreprenör för ny båtramp för sportfisket. Hur detta skall 

finansieras är dock oklart men tanken är oavsett att en del medfinansiering 

kommer från FV och Övedskloster. 

- Skickat in ansökan inom LOVA/LONA för sjönära våtmarker i nordvästra viken 

- Gemensamt styr- och arbetsgruppsmöte 21 nov där planerna för år 2024 

diskuterades. 

 

• Övrigt 

Ingenting framfördes under denna punkt. 

 

  Styrelsen beslutar: 

- att godkänna fortsatt arbete inom vattenvårdsprogrammet enligt redovisad 

planering.  

- att ge Ekologigruppen i uppdrag att ta fram överlämningsavtal 

- att den nya markägaren till Slogstorpsdammen får överta dammen tidigare än 

2027 samt att rensning genomförs innan överlämning 

- att skapa ett ramavtal för reparation och underhåll 

- att köpa in fiskräknare TiVA FC enligt offert i Bilaga 3. 

- att ge Tette Alström och Christian Alsterberg i fortsatt uppdrag att arbeta vidare 

med Framtidens vattenvårdsarbete 2.0. 

- att lägga övrig information till handlingarna 

 

 

§ 4. Anmälningar 

 

Vattenvårdsprogram 

• Tilläggsbeställning av konsultuppdrag för genomförande av VVP Kävlingeån, 

Etapp III, 2022-2023 – 2023-11-07 

• Beställning av konsult för genomförande av vattenvårdsprogram 2024-2027 - 

2023-11-07 

• eDNA-detektering av fisk i Lilla Torpsbäcken – 2023-11-08 

• Rapport från VA SYD ”Rening från organiska mikroföroreningar – Kartläggning, 

miljöpåverkan och åtgärdsförslag på ett urval av avloppsreningsverk i inlandet” – 

2023-11-09 
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• Tilläggsbeställning (ÄTA) av entreprenad gällande Lilla Torpsbäcken på 

Övedskloster 2:23, Sjöbo – 2023-11-14 

• Överenskommelse Hanaskog Entreprenad utläggning bentonitmatta gällande Lilla 

Torpsbäcken – 2023-11-22 

 

Vattenförvaltning 

• Remissvar biosfärsområde Storkriket – 2023-10-31 

• Remiss Översiktsplan 2035 för Hörby kommun - 2023-09-20  

• Kompletterande avgränsningssamråd gällande framtida kraftledningar för 

anslutning av havsvindpark, Tritonia Nät AB - 2023-10-13 

• Remiss om ändring i Havs- och vattenmyndighetens föreskrifter HVMFS 2012:18 

- 2023-10-16 

• Samråd om bedömning av miljötillstånd och socioekonomisk analys, HaV -2023-

10-16 

 

Recipientkontroll 

• Beställning av konsult för genomförande av recipientkontroll 2024-2026 - 2023-

11-07 

• Månadsrapport juli 2023-09-10 

• Månadsrapport augusti 2023-10-10 

• Månadsrapport september 2023-11-01 

                 

Styrelsen beslutar: 

- Att lägga anmälningarna till handlingarna.  

 

§ 5.  Vattenförvaltning   

  

Inga inkomna ärenden 

 

 

§ 6. Recipientkontroll 

 

Rapport VA SYD ”Rening från organiska mikroföroreningar” Bilaga 4 

Therese Parodi föredrog. 

 

Under 1 års tid mättes läkemedel, hormoner, fenoler och PFAS uppströms och 

nedströms recipienterna i fem av VA SYD:s avloppsreningsverk. I tre av 

recipienterna överskrids halterna; 

- Höje å (Källby reningsverk, Lund) Inom Höje å avrinningsområde 

- Bråån (Ellinge reningsverk, Eslöv) Inom Kävlingeåns avrinningsområde 

- Sularpsbäcken (Södra Sandbys reningsverk) Inom Kävlingeåns 

avrinningsområde 

Detta beror på utsläpp av renat avloppsvatten från Källby, Ellinge och Södra 

Sandbys avloppsreningsverk. Förslag till åtgärder är bl.a att bygga ut 

reningsverken för avskiljning av organiska mikroföroreningar, samt att flytta 

södra Sandbys utsläppspunkt från Sularpsbäcken till Kävlingeån. Genom att flytta 

den så späds halterna ut och hamnar under respektive effekthalt. 
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Kommentarer från styrelsen: 

- Det pågår liknande arbete i Sjöbos reningsverk 

- Pågår lagstiftningsändringar på EU-nivå och det kan vara svårt att göra 

ändringar innan dessa är bestämda.  

-Hur går vi vidare med att ändra utsläppspunkt till Kävlingeån, reaktioner på 

detta? Detta bör påpekas till VA-SYD. 

-Vi bjuder in VA-SYD till nästa styrelsemöte för att diskutera. 

Styrelsen beslutar: 

- att till nästa styrelsemöte bjuda in VA-SYD för en genomgång av rapporten samt 

diskutera förslaget att flytta utsläppspunkten från Södra Sandbys reningsverk från 

Sularpsbäcken till Kävlingeån. 

- att lägga övrig information till handlingarna. 

 

 

§ 7. Kostnader för att bedriva verksamheten 

Ordförande föredrog. 

 

1. Deltagande kommuner, företag och organisationer står för deras representants 

kostnader i samband med protokollförda möten för styrelsearbete, styrgrupp, 

beredningsgrupp, arbetsgrupper, temadag. Till dessa möten finns det kallelser. 

 

2. Gemensamma kostnader som kurser, förhandlingar, representation, 

projektbesök, planering av möten och annan verksamhet, kontakt med markägare 

m.m. är att betrakta som kostnader för verksamheten och betalas av vattenrådet. 

 

Carl von Friesendorff lämnade ett tilläggsyrkande: 

I den mån gemensamma kostnader enligt andra attsatsen i förslaget är aktuell i 

form av ersättning för tid till styrelseledamot/-ersättare (=arvode per månad eller 

per år) måste det föreligga beslut därom på vattenrådets årsstämma. Carl von 

Friesendorff 2023-12-07. 

 

  Styrelsen beslutar: 

- att deltagande kommuner, företag och organisationer står för deras representants 

kostnader i samband med protokollförda möten för styrelsearbete, styrgrupp, 

beredningsgrupp, arbetsgrupp, temadag. 

- att gällande punkt 2 ska beslut och timtaxa fastställas på årsstämman. 

Tjänstemännen arbetar fram ett förslag som presenteras på årsstämman. 

 

 

§ 8. Budgetuppföljning    Bilaga 5 

Therese Parodi föredrog från budgetutdrag från 27 oktober 2023. 

 

Generellt sett ser budget bra ut på samtliga poster, vid utdragets tid hade vi inte 

överstigit budget. 

 

Vattenförvaltning 

Intäkter följer budget, gällande kostnader så har vi pengar kvar för att nå budget, 

dock hade inte alla löner dragits vid budgetutdraget. 
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Vattenvårdsprogram 

Gällande intäkter så har vi fått lite mer externa bidrag än vad som budgeterats, vi 

har ännu inte fakturerat Sydvatten, görs innan årets slut. Gällande kostnader så har 

vi gjort mindre entreprenadarbeten än budgeterat, dock har mer projekteringar 

genomförts vilket på sikt medför mer entreprenadarbeten. Kostnaden blir därmed 

förskjuten. 

 

Recipientkontroll 

Gällande intäkter så stämmer det mesta, vi har dock fått mindre än budgeterat av 

Tomelilla kommun, detta beror på att de året innan betalade för mycket. Vi fick 

även en ny medlem, Synteleje Kyckling AB som det ej var budgeterat för, i övrigt 

stämmer det. Gällande kostnader så fanns det vid utdragets tid medel kvar innan 

vi når budget. 

 

  Styrelsen beslutar: 

- att lägga informationen till handlingarna 

 

§ 9. Länsstyrelsen informerar 
Pardis Pirzadeh föredrog. 

 

Vattendirektivsarbetet är inne i kartläggningsfas, första delen heter 

påverkansanalys. Man tittar på vad det finns för påverkanstryck som kan riskera 

att påverka miljökvalitetsnormerna för vatten. Största delen ska vara klart till 

februari. Utskick har även gjorts till kommunerna som ska inkomma med info om 

verksamheter som kommunen har tillsyn över och utsläpp till vatten från 

verksamheterna. Lund och Lomma har svarat. Länsstyrelsen har även tagit del av 

information från vattendelegationen för Södra Östersjön. Där togs beslut om nya 

vattenförekomstindelningen.  

 

Styrelsen beslutar: 

- att lägga informationen till handlingarna 

 

  § 10. Medlemmarna informerar 

 

- Thomas Quist har varit ute i fält med Lars Björkqvist, anställd på Övedskloster. 

Han är en vattenintressent och entusiast. De har åkt runt bland vattenmiljöerna för 

att titta på var man kan göra vattenvårdsåtgärder, en lista togs fram. 

 

- Håkan Olsson: arbetet mot att få vattendom på bevattningsuttag längs 

Kävlingeån har nu kommit så långt så att det kommer gå ut på samråd 

förmodligen under mars månad. Det kommer då komma till vattenrådet för 

utlåtande. 

 

- Eleni Rezaii Liakou berättade om Miljönämndens remissvar till de nya 

detaljplaner på Brunnshög, där de uppmärksammar vikten av inte försämra den 

ekologiska stutsen för Kävlinge å och Höje å och hur dagvatten hanteras och 

översvämningsriskerna i detaljplanerna. Ett av Miljönämndens uppdrag i 

verksamhetsplanering framåt kommer vara att kartlägga och digitalisera de 

enskilda avloppen enligt tillsynsstrategi enligt Miljöbalken. Efter Länsstyrelsens 
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rapporter och resultatet om läkemedelsrester och bekämpningsmedel så kommer 

vi ha extra fokus på miljörapporterna för de miljöfarliga verksamheterna inom 

tillsynsplanen. 

 

  Styrelsen beslutar: 

- att lägga informationen till handlingarna 

 

§ 11. Övriga frågor  

  Ingenting togs upp. 

 

§ 12. Sammanträdestider 2024                     

 

 Alla möten börjar klockan 9.00 

Beredningsgruppen onsdagar: 

17/1  Lund 

20/3  Hörby 

4/9  Lomma 

13/11  Sjöbo 

 

Styrelsemöten torsdagar 

15/2  Sjöbo 

18/4  Eslöv 

26/9  Lund 

5/12  Höör 

Årsstämma 2024 torsdag: 

23/5  Habo gård 

 

Styrelsen beslutar: 

• att fastslå föreslagna mötestider och platser. 

 

Thomas Quist förklarade mötet avslutat. 

 

 

Lund som ovan 

 

Therese Parodi 

Vid protokollet 

 

 

 

 

Justeras (digital signering på sista sidan) 

 

 

 

 

Thomas Quist   Miroslav Han 

Ordförande    Justerare 
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PROTOKOLL 



 



2023-12-07 



  



STYRELSEN FÖR KÄVLINGEÅNS 



VATTENRÅD 



 



Tid: Torsdag den 7 december 2023, klockan 9 - 12. 



 



Plats: Kristallen i Lund, lokal Diamanten, plan 1 



 



Bilagor: 1. Vattenvårdsprogram 



2. Dämmande plank – en flödesdämpande åtgärd? 



3. Offert fiskeräknare TiVA FC 



4. Rapport VA SYD ”Rening från organiska mikroföroreningar” 



5. Budgetuppföljning KVVP 



    



Närvarande 



 
Ledamöter: 



Kommunrepresentanter Thomas Quist  Sjöbo kommun (ordf.) 



 Eleni Rezaii Liakou Lunds kommun 



 Miroslav Han  Eslövs kommun 



 Anders Lindvall  Kävlinge kommun 



 Kenneth Strömbeck, (digitalt) Tomelilla kommun



    



Areella näringar/markägare  Håkan Lindqvist 



 Carl von Friesendorff 



 



Företag/industrier Hadil Karim, (avvek kl 10, tillbaka kl 11) 



 Peter Ottosson, (digitalt, avvek kl 10)  



    



Ersättare: 



       Kommunrepresentanter Maria Roldin  Lunds kommun 



  Håkan Bjelkengren Eslövs kommun 



  Jimmy Runesson  Kävlinge kommun 



  Lennart Nilsson  Lomma kommun 



  Peter Boström  Tomelilla kommun 



 



Dikningsföretag Håkan Olsson 



 



VA SYD Per Bengtsson 



 



Ideella naturvården Olle Lindeberg, (digitalt, avvek kl 10) 



 



 Adjungerade:   



  Hjalmar Åhrén  Lunds kommun 



  Annika Söderman  Eslövs kommun 



  Pardis Pirzadeh   Länsstyrelsen 
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  Karl Asp  Lunds kommun 



  Therese Parodi  Lunds kommun 



  Isak Nyborg Lunds kommun



   



   



 Konsult Tette Alström Ekologigruppen 



  Timothy Williams Ekologigruppen 



 
 



 



Thomas Quist hälsar alla hjärtligt välkomna och förklarar styrelsemötet öppnat 



__________________________________________________________________________ 



  



Isak Nyborg presenterade sig som vikarierande vattenrådssamordnare för Höjeå Vattenråd 



under Elin Svenssons mammaledighet. Isak kommer närmst från Länsstyrelsen Skåne där han 



arbetat med invasiva arter. 



 



Upprop förrättades 



  Therese Parodi förrättade upprop efter namnen på kallelsens sändlista 



 



 



§ 1. Val av justerare  



   



  Styrelsen beslutar: 



- Att välja Miroslav Han jämte ordföranden att justera dagens protokoll. 



 



§ 2. Dagordning 



 



Föregående protokoll: Styrelsemöte 2023-09-28 



Therese föredrog de viktigaste besluten från föregående protokoll. 



 



  Styrelsen beslutar: 



- att godkänna dagordningen,   



- att lägga föregående protokoll till handlingarna, samt 



- att lägga övrig information till handlingarna. 



 



§ 3. Vattenvårdsprogram Kävlingeån   Bilaga 1  



 



Tette Alström, Ekologigruppen, ger en lägesrapport för pågående projekt. 



Tette hoppade in för Filip Hvitlock som var hemma med sjukt barn. Tette 



presenterade även Timothy Williams från Ekologigruppen, som successivt 



kommer fasas in i arbetet med Kävlingeåns Vattenråd, vid sidan av Filip Hvitlock. 



 



Efterarbete 



807 Vandringshinder Rolsberga kvarn – efterarbete pågår 



777 Sandby – efterarbete pågår 



Vanstads plankdämmen – efterarbete, justeringar mot erosion ska göras 



 



Pågående entreprenad 



829 Brösarp 3:7 m.fl, Sjöbo – Pågående entreprenad. Slutbesiktning 12/12 
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849 Brösarp 4:15 m.fl, Sjöbo - Pågående entreprenad. Delbesiktning 12/12, 



slutbesiktning efter bentonitmatta satts. 



400 Flödesdämpande åtgärder Veberöd – Entreprenad klar 24 okt, slutbesiktning 



uppskjuten 



861 Lilla Torpsbäcken, Fokus Vombsjön. Bentonitmatta läggs i efterhand pga för 



mycket vatten, slutbesiktning uppskjuten. 



 



Detaljprojektering 



Tolånga övre dämme – förhandling med markägare kring nya förutsättningar. 



Anläggning 2024. 



856 Blentarp 14:2, Sjöbo - Vattenverksamhet godkänd. Anläggnings 2024 



Grimstoftabäcken – möte med Sjöbo kommun - förprojektering. 



569 Hejdeholm (Rolsberga 7:7, Höör) –Förhandling med markägare om 



markersättning – ska ta ställning till avtal. Entreprenad 2024. 



794 Vassen – Pausas tillsvidare. Övedskloster vill undersöka 



bevattningsmöjligheter i Vassen innan man gör något annat. 



 



Förprojektering och nytt  



Rinnebäck 1:55, Kävlinge – Gäddvåtmark, möte med kommunen 



Dösjö (Elsagården 1:1, Sjöbo) – Kan eventuellt bli ett stor-projekt på ca 20 ha. 



Söka för förstudie. 



Stångby 1:2, Lunds – 1,5 ha våtmark 



Benstorp 2:4, Eslöv – 0,5 ha våtmark 



 



• LOVA och LONA-ansökan 1 dec 2023 



Therese Parodi föredrog om vilka ansökningar som skickats in. 



 



Till första december skickades LOVA och LONA ansökningar in för 3 olika 



projekt. Besked om bidrag väntas i april 2024. 



 



Vattenvård 2024-2027: Total budget på drygt 8Mkr där det inkluderas 



projektering och genomförandet av 9 nya vattenvårdsprojekt, restaurering av 7 



befintliga våtmarker/dammar, samt två dialogprojekt. LOVA och LONA söktes. 



 



eDNA screening av invasiva arter i 10 st våtmarker: Karp och Silverruda är två 



invasiva arter som rör upp bottensediment i våtmarker och på så vis frilägger 



sedimenterad fosfor. Projektet syftar till att identifiera om dessa arter finns, samt 



föreslå lämpliga åtgärder. Total budget drygt 200 000 kr. LOVA och LONA 



söktes. 



 



Jätteloka längs Kävlingeån: Stötta samt hjälpa markägare med att bekämpa 



jätteloka längs med Kävlingeån, en första bekämpningsinsats igår. Total budget 



400 000 kr. LONA söktes.  



 



 



• Överlämningsavtal för vattenvårdsåtgärder 



Tette Alström föredrog. 



 



Tre typer av avtal har funnits för vattenvårdsanläggningar inom KVVP och Höje 



ÅGP. Markägaren till Slogstorpsdammen vill ta över sin anläggning – detta blir 
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den första officiella överlämningen. Ekologigruppen kan efterfråga pris för 



framtagande av överlämningsavtal av miljöjurist. 



 



På fastighet Slogstorp 17:8 finns en damm med ett befintligt markupplåtelseavtal 



på 30 år som löper ut 1 jan 2027 om det sägs upp senast 2 år i förväg. 



 



- Den nya markägaren vill överta dammen tidigare än 2027. 



- Finns ett rensningsbehov (några hundra kubik av mestadels sand som kan läggas 



på anslutande mark) som kan göras inom Reparation och Underhåll. 



- Markägaren önskar ett överlämningsdokument som klargör roller mellan kommun 



och markägaren. 



 



• Reparation och underhåll 



 



Pågående och klart 2023 



Övedskloster 2:23 (Ekebäck) 



Rolsberga 7:7 – Hejdeholm, Höör 



Högseröds kvarn – Högseröd 13:1 



Björka översilning – löpande 



Vallarum 13:4, Sjöbo 



Västerstad 23:6, 23:7 



 



Kommande 



Vollsjö säteri – (externa medel) 



Källstorpsgården 1:21 (Skarhult) – vill fördjupa för bevattning 



Skarhult 13:10 



Skarhult 13:36 



Lilla Skeglinge 1:1, Eslöv 



Örtofta 21:21 – Egentligen efterarbete 



Hjularöd 1:2 



Slogstorp 17:8 – Slogstorpsdammen 



Igelösa 7:1, Lund 



 



Hur gör vi med alla dessa? För tillfället sker upphandling för enskilda åtgärder, 



vilket Ekologigruppen anser har varit ineffektivt och krångligt. Ekologigruppen 



föreslår att vi tecknar ett ramavtal med entreprenörer för reparation och 



underhåll. 



 



Kommentar: med tanke på klimatförändringarna kan det vara bra att fundera på 



åtgärder i Grimstoftabäcken för att balansera vattenflödena vid perioder av torka.. 



 



Norr om Hjularöd finns en skylt om att anlägga våtmark som stått där i ca. 20 år. 



Skylten får hämtas och tas bort. 



 



 



• Dämmande plank Vanstadbäcken   Bilaga 2 



Tette Alström sammanfattade projektet 



 



Slutsatserna är att dämmande plank kräver samma administrativa insats som en 



våtmark. Markägarna har varit positiva likväl som vattenråd och entreprenörer. 
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Entreprenörers erfarenheter och förslag styrde val av konstruktion. Plankdämmen 



är billigare än åtgärder i tätorten. Det kan vara svårt att hitta lägen för fördröjning 



där det behövs, då kan plank vara ett alternativ. 



 



Vi tittade på ett klipp från SVT där Karl Asp och Tette Alström berättade om 



projektet. Klippet visades på rikssändning. 



 



• Inköp av fiskeräknare    Bilaga 3 



Therese Parodi föredrog.  



 



Förslag är att vattenrådet köper in fiskräknare TiVA FC enligt bifogad offert och 



sedan bekostar Sydvatten under första året drift och installation, sedan är 



räknaren till vattenrådets förfogan. Det finns även en mindre kamera som är 



betydligt billigare (95 000 kr), dock med vissa begränsningar. För denna behövs 



klart vatten, och om fiskarna simmar ovanför eller för långt bort så syns de inte, 



man får inte heller fiskarnas storlek. Kan vara bra om man bara vill påvisa att 



fiskvägen fungerar. 



 



• Framtidens vattenvårdsarbete 2.0 



Tette Alström, Ekologigruppen höll en digital presentation om projektet. 



 



Tette och Christian Alsterberg har fått i uppdrag av styrelsen att ta fram en plan 



för framtidens vattenvårdsarbete. I förslaget framställs att uppföljning, samt 



samverkan, dialog och kunskapsutbyte behöver få större tyngd i vattenrådet. För 



närvarande läggs mest vikt på själva åtgärdsarbetet. Vattenvårdsplanen 2.0 tas 



fram genom dialogmöten med kommuner, förvaltningen/bolag, 



lantbruk/landsbygdsaktörer, universitet/forskning samt regionala och nationella 



myndigheter. Arbetssättet behöver anpassas till större konkurrens om plats i 



landskapet i framtiden, samt ökad grad av målkonflikter. 



 



Arbetsgången för Vattenvårdsplan 2.0 är först denna information till 



beredningsgruppen, sedan information till styrelsen i dec 2023, sedan inleds 



arbetet med att ta fram ett konkret förslag till genomförandeprocess (tidsplan, 



resurser, organisation). 



 



Ordet lämnades fritt för styrelsens diskussion och synpunkter: 



 



- Grundvattenproblematiken behöver beaktas och tas in i framtidens 



vattenvårdsarbete, samarbete med SGU? 



- Man behöver ha koll på sprickbildningar, var grundvattnet effektivt kan fyllas 



på. 



- Vi behöver ha en dubbelriktad dialog med myndigheterna, lagstiftning behöver 



ses över. 



- Vi behöver agera snabbt, detta arbete behöver inkluderas i kommunernas 



översiktsplaner. 



- Vattenresurslagen - för att juridiskt underlätta bör vattenfrågor behandlas 



avrinningsområdesvis, vilket är en det av det nya vatten-åtgärdsprogrammet. 



- Kan vi agera som pilotprojekt i samråd med Länsstyrelsen, det behövs ett nytag i 



hela vattenvårdsarbetet, förslag till vattenresurslag. 



- Lagstiftningen gällande dikningsföretag är föråldrad. 
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- Politikernas roll i framtidens vattenvårdsarbete är inte bara som finansiärer utan 



de ska också vara med och tycka till 



- Frågan uppkom om hur Vattenmyndigheten ställer sig till detta, svaret är att man 



inte har kommit så långt i vattenvårdsplanen om hur man ska organisera sig. 



- Vi får se till att diskutera innehållet i framtidens vattenvårdsarbete fram och 



tillbaka. Förslaget beskriver en process. 



- Beslutspunkt om arbetet ska fortsättas eller ej saknas, det läggs till.  



 



• Fokus Vombsjön 



Therese Parodi föredrog.  



 



- Temadag Fokus Vombsjön – Vombsjön blommar. Ca 65 deltagare, enbart 



eftermiddagspass.  



- Entreprenaden Gäddvåtmark/fiskväg vid Torpsbäcken går bra. Det har blivit en 



del tilläggsbeställningar på bentonitmatta för fiskvägen, men detta hade man 



delvis tagit höjd för.   



- Inväntar offert från entreprenör för ny båtramp för sportfisket. Hur detta skall 



finansieras är dock oklart men tanken är oavsett att en del medfinansiering 



kommer från FV och Övedskloster. 



- Skickat in ansökan inom LOVA/LONA för sjönära våtmarker i nordvästra viken 



- Gemensamt styr- och arbetsgruppsmöte 21 nov där planerna för år 2024 



diskuterades. 



 



• Övrigt 



Ingenting framfördes under denna punkt. 



 



  Styrelsen beslutar: 



- att godkänna fortsatt arbete inom vattenvårdsprogrammet enligt redovisad 



planering.  



- att ge Ekologigruppen i uppdrag att ta fram överlämningsavtal 



- att den nya markägaren till Slogstorpsdammen får överta dammen tidigare än 



2027 samt att rensning genomförs innan överlämning 



- att skapa ett ramavtal för reparation och underhåll 



- att köpa in fiskräknare TiVA FC enligt offert i Bilaga 3. 



- att ge Tette Alström och Christian Alsterberg i fortsatt uppdrag att arbeta vidare 



med Framtidens vattenvårdsarbete 2.0. 



- att lägga övrig information till handlingarna 



 



 



§ 4. Anmälningar 



 



Vattenvårdsprogram 



• Tilläggsbeställning av konsultuppdrag för genomförande av VVP Kävlingeån, 



Etapp III, 2022-2023 – 2023-11-07 



• Beställning av konsult för genomförande av vattenvårdsprogram 2024-2027 - 



2023-11-07 



• eDNA-detektering av fisk i Lilla Torpsbäcken – 2023-11-08 



• Rapport från VA SYD ”Rening från organiska mikroföroreningar – Kartläggning, 



miljöpåverkan och åtgärdsförslag på ett urval av avloppsreningsverk i inlandet” – 



2023-11-09 











   



     



7 (10) 



 



• Tilläggsbeställning (ÄTA) av entreprenad gällande Lilla Torpsbäcken på 



Övedskloster 2:23, Sjöbo – 2023-11-14 



• Överenskommelse Hanaskog Entreprenad utläggning bentonitmatta gällande Lilla 



Torpsbäcken – 2023-11-22 



 



Vattenförvaltning 



• Remissvar biosfärsområde Storkriket – 2023-10-31 



• Remiss Översiktsplan 2035 för Hörby kommun - 2023-09-20  



• Kompletterande avgränsningssamråd gällande framtida kraftledningar för 



anslutning av havsvindpark, Tritonia Nät AB - 2023-10-13 



• Remiss om ändring i Havs- och vattenmyndighetens föreskrifter HVMFS 2012:18 



- 2023-10-16 



• Samråd om bedömning av miljötillstånd och socioekonomisk analys, HaV -2023-



10-16 



 



Recipientkontroll 



• Beställning av konsult för genomförande av recipientkontroll 2024-2026 - 2023-



11-07 



• Månadsrapport juli 2023-09-10 



• Månadsrapport augusti 2023-10-10 



• Månadsrapport september 2023-11-01 



                 



Styrelsen beslutar: 



- Att lägga anmälningarna till handlingarna.  



 



§ 5.  Vattenförvaltning   



  



Inga inkomna ärenden 



 



 



§ 6. Recipientkontroll 



 



Rapport VA SYD ”Rening från organiska mikroföroreningar” Bilaga 4 



Therese Parodi föredrog. 



 



Under 1 års tid mättes läkemedel, hormoner, fenoler och PFAS uppströms och 



nedströms recipienterna i fem av VA SYD:s avloppsreningsverk. I tre av 



recipienterna överskrids halterna; 



- Höje å (Källby reningsverk, Lund) Inom Höje å avrinningsområde 



- Bråån (Ellinge reningsverk, Eslöv) Inom Kävlingeåns avrinningsområde 



- Sularpsbäcken (Södra Sandbys reningsverk) Inom Kävlingeåns 



avrinningsområde 



Detta beror på utsläpp av renat avloppsvatten från Källby, Ellinge och Södra 



Sandbys avloppsreningsverk. Förslag till åtgärder är bl.a att bygga ut 



reningsverken för avskiljning av organiska mikroföroreningar, samt att flytta 



södra Sandbys utsläppspunkt från Sularpsbäcken till Kävlingeån. Genom att flytta 



den så späds halterna ut och hamnar under respektive effekthalt. 
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Kommentarer från styrelsen: 



- Det pågår liknande arbete i Sjöbos reningsverk 



- Pågår lagstiftningsändringar på EU-nivå och det kan vara svårt att göra 



ändringar innan dessa är bestämda.  



-Hur går vi vidare med att ändra utsläppspunkt till Kävlingeån, reaktioner på 



detta? Detta bör påpekas till VA-SYD. 



-Vi bjuder in VA-SYD till nästa styrelsemöte för att diskutera. 



Styrelsen beslutar: 



- att till nästa styrelsemöte bjuda in VA-SYD för en genomgång av rapporten samt 



diskutera förslaget att flytta utsläppspunkten från Södra Sandbys reningsverk från 



Sularpsbäcken till Kävlingeån. 



- att lägga övrig information till handlingarna. 



 



 



§ 7. Kostnader för att bedriva verksamheten 



Ordförande föredrog. 



 



1. Deltagande kommuner, företag och organisationer står för deras representants 



kostnader i samband med protokollförda möten för styrelsearbete, styrgrupp, 



beredningsgrupp, arbetsgrupper, temadag. Till dessa möten finns det kallelser. 



 



2. Gemensamma kostnader som kurser, förhandlingar, representation, 



projektbesök, planering av möten och annan verksamhet, kontakt med markägare 



m.m. är att betrakta som kostnader för verksamheten och betalas av vattenrådet. 



 



Carl von Friesendorff lämnade ett tilläggsyrkande: 



I den mån gemensamma kostnader enligt andra attsatsen i förslaget är aktuell i 



form av ersättning för tid till styrelseledamot/-ersättare (=arvode per månad eller 



per år) måste det föreligga beslut därom på vattenrådets årsstämma. Carl von 



Friesendorff 2023-12-07. 



 



  Styrelsen beslutar: 



- att deltagande kommuner, företag och organisationer står för deras representants 



kostnader i samband med protokollförda möten för styrelsearbete, styrgrupp, 



beredningsgrupp, arbetsgrupp, temadag. 



- att gällande punkt 2 ska beslut och timtaxa fastställas på årsstämman. 



Tjänstemännen arbetar fram ett förslag som presenteras på årsstämman. 



 



 



§ 8. Budgetuppföljning    Bilaga 5 



Therese Parodi föredrog från budgetutdrag från 27 oktober 2023. 



 



Generellt sett ser budget bra ut på samtliga poster, vid utdragets tid hade vi inte 



överstigit budget. 



 



Vattenförvaltning 



Intäkter följer budget, gällande kostnader så har vi pengar kvar för att nå budget, 



dock hade inte alla löner dragits vid budgetutdraget. 
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Vattenvårdsprogram 



Gällande intäkter så har vi fått lite mer externa bidrag än vad som budgeterats, vi 



har ännu inte fakturerat Sydvatten, görs innan årets slut. Gällande kostnader så har 



vi gjort mindre entreprenadarbeten än budgeterat, dock har mer projekteringar 



genomförts vilket på sikt medför mer entreprenadarbeten. Kostnaden blir därmed 



förskjuten. 



 



Recipientkontroll 



Gällande intäkter så stämmer det mesta, vi har dock fått mindre än budgeterat av 



Tomelilla kommun, detta beror på att de året innan betalade för mycket. Vi fick 



även en ny medlem, Synteleje Kyckling AB som det ej var budgeterat för, i övrigt 



stämmer det. Gällande kostnader så fanns det vid utdragets tid medel kvar innan 



vi når budget. 



 



  Styrelsen beslutar: 



- att lägga informationen till handlingarna 



 



§ 9. Länsstyrelsen informerar 
Pardis Pirzadeh föredrog. 



 



Vattendirektivsarbetet är inne i kartläggningsfas, första delen heter 



påverkansanalys. Man tittar på vad det finns för påverkanstryck som kan riskera 



att påverka miljökvalitetsnormerna för vatten. Största delen ska vara klart till 



februari. Utskick har även gjorts till kommunerna som ska inkomma med info om 



verksamheter som kommunen har tillsyn över och utsläpp till vatten från 



verksamheterna. Lund och Lomma har svarat. Länsstyrelsen har även tagit del av 



information från vattendelegationen för Södra Östersjön. Där togs beslut om nya 



vattenförekomstindelningen.  



 



Styrelsen beslutar: 



- att lägga informationen till handlingarna 



 



  § 10. Medlemmarna informerar 



 



- Thomas Quist har varit ute i fält med Lars Björkqvist, anställd på Övedskloster. 



Han är en vattenintressent och entusiast. De har åkt runt bland vattenmiljöerna för 



att titta på var man kan göra vattenvårdsåtgärder, en lista togs fram. 



 



- Håkan Olsson: arbetet mot att få vattendom på bevattningsuttag längs 



Kävlingeån har nu kommit så långt så att det kommer gå ut på samråd 



förmodligen under mars månad. Det kommer då komma till vattenrådet för 



utlåtande. 



 



- Eleni Rezaii Liakou berättade om Miljönämndens remissvar till de nya 



detaljplaner på Brunnshög, där de uppmärksammar vikten av inte försämra den 



ekologiska stutsen för Kävlinge å och Höje å och hur dagvatten hanteras och 



översvämningsriskerna i detaljplanerna. Ett av Miljönämndens uppdrag i 



verksamhetsplanering framåt kommer vara att kartlägga och digitalisera de 



enskilda avloppen enligt tillsynsstrategi enligt Miljöbalken. Efter Länsstyrelsens 
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rapporter och resultatet om läkemedelsrester och bekämpningsmedel så kommer 



vi ha extra fokus på miljörapporterna för de miljöfarliga verksamheterna inom 



tillsynsplanen. 



 



  Styrelsen beslutar: 



- att lägga informationen till handlingarna 



 



§ 11. Övriga frågor  



  Ingenting togs upp. 



 



§ 12. Sammanträdestider 2024                     



 



 Alla möten börjar klockan 9.00 



Beredningsgruppen onsdagar: 



17/1  Lund 



20/3  Hörby 



4/9  Lomma 



13/11  Sjöbo 



 



Styrelsemöten torsdagar 



15/2  Sjöbo 



18/4  Eslöv 



26/9  Lund 



5/12  Höör 



Årsstämma 2024 torsdag: 



23/5  Habo gård 



 



Styrelsen beslutar: 



• att fastslå föreslagna mötestider och platser. 



 



Thomas Quist förklarade mötet avslutat. 



 



 



Lund som ovan 



 



Therese Parodi 



Vid protokollet 



 



 



 



 



Justeras (digital signering på sista sidan) 



 



 



 



 



Thomas Quist   Miroslav Han 



Ordförande    Justerare 
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